
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2011. január hó 10. 
napján megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: Radó Tibor polgármester 
     Anderkó Attila alpolgármester 
     Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
     Dénes László képviselő 
     Harcsás Ferenc képviselő 
     Léka János képviselő 
 
Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Sarkadi Péter jegyző 
 
Radó Tibor – köszönti a testület tagjait. Megállapítja, hogy a képviselőtestület ülése 
határozatképes 6 fő képviselő jelen van, az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Dénes László és Anderkó Attila képviselőket javasolja. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 
 
1/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Dénes 
László és Anderkó Attila képviselőket jelölte ki. 
 
Radó Tibor – javaslatot tesz a meghívóban közölt napirendi pontokra. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
2/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak 
szerint fogadta el: 
 
1./ Tájékoztatás a belvíz helyzetről 
2./ Tájékoztatás a 2011. évi közfoglalkoztatásról 
3./ Jegyző további közszolgálati jogviszonyához hozzájárulás  
4./ A 3./ napirendi pontban foglaltakról megállapodás elfogadása 
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1./ Napirendi pont: 
 
Csábi Jánosné képviselő a napirend tárgyalása közben érkezett. 
 
Radó Tibor – az ATIKÖVIZIG felkért minden polgármestert, hogy készítsen 
belvízvédelmi tervet. Erre egy napos határidő volt adva. Elkészítettem térképpel 
együtt, amit közreadok a testületi tagoknak. Balla Ivánnak a vízgazdálkodási társulat 
elnökével egyeztettem, nézzék át szakmailag, fordítsák szakmai nyelvre és küldjék el 
az államtitkár úrnak. 11 pontba foglaltam össze, Ismertetem a szempontokat. 
(felolvassa) 
Tótkomlósi Tűzoltóság visszakérte a szivattyút, amely percenként 1 m3 víz 
szivattyúzására volt alkalmas. Most a katasztrófavédelemtől próbálunk másikat kérni. 
A Négy-Határ Kft-nek 3 db szivattyúja van, ezeket odaadják. Jelenleg a Kiss utcában 
nagyobb a probléma, a mezőhegyesi utcában most kicsit jobb a helyzet. 
 
Dénes László – vis-maiorra van lehetőség? 
 
Radó Tibor – gyűjtjük folyamatosan a védekezésre fordított üzemanyag számlákat. 
Minden nap jelentést kell adni a polgárvédelem felé, ezt ma is leadtam. 
Remélhetőleg lesz lehetőség vis-maior támogatásra. Viszont fel kell emelni a 
belvízvédelmi fokozatot II. vagy III. fokozatra. Nincs gond, mivel visszamenőleges 
hatályú.  (5 nap) 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin – a Bodzsár féle kertnél volt a levezető árok, ha ez 
rendbe lenne téve, csökkenne a vízszint. Nálunk is folyamatosan folyik be az ólakba 
a víz. 
 
Léka János – az a baj, hogy mindenhol magas a víz. Minden nap megnézem az 
átereszeket. Most jelenleg 50 cm-el magasabban van a víz a csatornában, mind 
korábban. Nincs eldugulás, mert folyik le a víz, csak az a gond, hogy mindenhol 
telített a terület. Nálam is a lovaknál bokáig ér a víz.  
 
Dénes László – el kell rendelni a III. fokú készültséget. 
 
Anderkó Attila – szakemberek fognak jönni? 
 
Radó Tibor –  voltak kinn és még ki fognak jönni. Kérni fogom tőlük az általuk 
készített szakmai anyagot. 
 
Anderkó Attila – árkoláshoz gépet kérni. Az Ady Endre utcában is le kell vezetni a 
vizet, addig, amíg nem lesz nagyobb gond.  
 
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő elment. 
 
Radó Tibor – jelenleg Csanádpalotán van a gép. Ha az a javaslatotok elkérjük, és 
rendbe tesszük az Ady utcát. 
 
Dénes László – a régi időkben nagyobb gondot fordítottak arra, hogy rendbe 
legyenek a csatornák. 
Csábi Jánosné – szintbe emelés lenne szükséges. 
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Léka János – 50 éve nem volt ekkora gond. Mindenki betemette az árkokat, és most 
jelentkezik mindenhol egyszerre a gond. 
 
Radó Tibor – amennyiben nincs több javaslat, aki elfogadta a tájékoztatót, 
szavazzon. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Tájékoztató a belvíz helyzetről 
 
3/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester tájékoztatóját a 
belvízhelyzetről elfogadta. 
 
2./ Napirendi pont: 
 
Radó Tibor – két napos határidővel kellett számításokat készíteni a 
közfoglalkoztatásról. A Makói Munkaügyi Központtól Budai László arról tájékoztatott, 
hogy reálisan Pitvaroson rövid távú – minimum két – maximum négy hónapos 
foglalkoztatással, maximum 4 órás foglalkoztatásban 40 főt tudnak biztosítani, egy 
embernek három hónapos foglalkoztatással, ami összesen 120 hónap munkaidőt 
jelent, erre kell tervet készíteni. A hosszú távú foglalkoztatásban 6-8 órás 
foglalkoztatásban, minimum 2, maximum 6 hónapos foglalkoztatás, minimum 70 %-
os, maximum 100 %-os állami támogatással. Ehhez maximum 20 %-os 
eszköztámogatással. Ha úgy számítjuk a hosszú távú foglalkoztatást, hogy 95%-os 
támogatást kapunk 8 órás munkaviszonnyal, 10 hónapos foglalkoztatással, akkor az 
egész makói kistérségbe 63 főt tudnak felvenni, a 17 településre. Ha 6 órással 
számolunk 70 %-os támogatással akkor az egész kistérségben 162 fő. Ebből az 
következik, hogy Pitvaros 2-3, maximum 4 főt tud foglalkoztatni hosszú távon, ami 
nagyon kevés. Változott a szociális törvény, 20 %-os önerőt kell beletenni a szociális 
támogatásokba. Kevesebb pénzt fogunk kapni a szociális ellátásokra. Nem tudjuk 
foglalkoztatni az embereket, akik jogosultak lennének, pedig három hónapról 
beszélünk.  
 
Dénes László – viszont, aki nem dolgozik három hónapot, az jövőre nem lesz 
jogosult semmiféle juttatásra. 
 
Radó Tibor -  országos programban az ATIKÖZIVIZIG Marosleléről 40 embert kért 
közfoglalkoztatásra, tőlünk egyet sem.  Balla Ivánék még tőlünk nem kértek embert. 
 
Dr. Sarkadi Péter – három vízgazdálkodási társulat van a térségben, és lehet, hogy 
Maroslele másikhoz tartozik. 
 
Radó Tibor – valóban három van. Maroslelén nincs annyi embert, mint amire kaptak 
keretet. 
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Dénes László - 28.450,-Ft., a szociális segély, ha nem dolgozik, akkor kb. 1000,-Ft. a 
kettő közötti különbség. Ezért nem fog dolgozni, vagy elmegy orvoshoz. 
 
Radó Tibor – az sem fog jövőre segélyt kapni. 
 
Harcsás Ferenc – azt kell megértetni az emberekkel, hogy ha nem vállalja el a 
munkát, nem dolgozik, jövőre semmiféle juttatást nem fog kapni. 
 
Radó Tibor – nagyon el fog szaporodni a bűnözés. 
A tervet három hónapos foglalkoztatással adtam le.  Három fő foglalkoztatása úgy 
alakulnak, hogy 1 fő óvodánál, a másik két főt pedig a szükséges munkákhoz 
vennénk fel. Március 28-től június 26-ig 15 főt javaslok foglalkoztatni, mert ekkor van 
a legtöbb munka. 4 órás foglalkoztatásra évente három pályázatot lehet beadni. 
Próbáljuk a keretet kihasználni. Április 4-től június 29-ig hat főt alkalmaznánk, ezek 
lennének a legjobb munkaerők.  Július 4-től szeptember 30-ig 10 fő lenne 
foglalkoztatva. Év végére október 3-tól 4 főt, négy hónapra. 6 órás foglalkoztatással 
február 1-től 1 főt szeretnénk alkalmazni, őt a leghosszabb időponttal a művelődési 
házhoz. A takarítónő az egészségháznál, a rendőrségnél és a művelődési háznál 
takarítana. A sportcsarnokot áprilistól – októberig a művelődési ház alkalmazottja 
takarítani, a többi hónapokban pedig az iskola. A művelődési ház takarítója, ha 
szükséges besegítene a konyhára is. Május 2-től – január 31-ig 6 órás 
foglalkoztatásra 4 főt. Ebből 1 fő  Vass Sándor lenne, aki 4 órás volt. Nem újítottuk 
meg a szerződését, viszont őt szeretném 6 órában felvenni. Fél fő volt 
közalkalmazotti létszámban,  Vass Sándor.  Tánczos Mihály és Fudala Antal pedig 8 
órás. Ez úgy változik, hogy  Tánczos Sándor és  Dinnyés József lesznek 8 órásként,  
Fudala Antal pedig 4 órás január 1-től. A státuszban változás nem történik. 
 
Léka János – arra oda kell figyelni, hogy annyi fő legyen foglalkoztatva, amennyit 1 
fő tud irányítani. Annak nincs értelme, hogy ahol éppen van, ott dolgoznak az 
emberek, ahonnan pedig elmegy nem. Nevetséges ez a 4 órás foglalkoztatás, mire 
felveszik a munkát, kimennek a munkahelyre, visszajönnek, dolgozik 2 órát.  
 
Harcsás Ferenc- azt nem lehetne megoldani, hogy az egyik csoport délelőtt, a másik 
pedig délután dolgozzon? 
 
Dénes László – nem értem ezeket az időpontokat. Ha időben – decemberben - 
elkészült volna a közfoglalkoztatási terv, akkor több embert tudtunk volna kérni. Nem 
látom a pénzügyi részét, azt is mellé kell tenni. Ez így nem közfoglalkoztatási terv. 
 
Radó Tibor – nem kell közfoglalkoztatási terv. Ettől függetlenül készítettem egy 
tervet, amit január 3-án le is adtam. Ma is voltam polgármesteri fórumon, ahol a 
közfoglalkoztatásról volt szó, azonban még mindig tisztázatlanok a dolgok.. A 
pénzügyi része, azért hiányzik, mivel nem kaptam meg a munkaügyi központtól, hogy 
milyen keretösszegek lesznek. Annyit tudok, hogy Makó kistérségre van 108 millió 
forint. Ennek az elosztásához azonban szükség lenne mind a 17 település 
igénytervére, három település pedig nem adta le, így nem tudja a Munkaügyi 
Központ nem tudja megmondani, hogy Pitvarosra mennyi jut, így azt sem tudjuk, 
hogy mennyi Pitvaros község önereje. Csak költségvetésbe kell betervezni, nem kell 
külön róla határozat. 
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Dénes László – ha nincs határozat, hogy lesznek foglalkoztatva?  Miről beszélünk. 
 
Dr. Sarkadi Péter – lehet, hogy a munkaügyi központ felé nem kell határozat, de 
nekünk kell. 
 
Radó Tibor – mindenki az iránt érdeklődik, hogy mi lesz a közfoglalkoztatással. Én itt 
most a rendelkezésemre álló információkat mondtam el. Többet én sem tudok 
mondani.  
 
Dénes László – még mindig olcsóbb, ha alkalmazni tudjuk az embereket. A korábbi 
években ösztönözték az önkormányzatokat a foglalkoztatásra. Most sajnos nem így 
van,. A 160 milliárddal szemben 64 milliárd, ebből 20 milliárd állami felosztású, pl. 
ATIKÖVIZIG.  
 
Radó Tibor – ráadásul a 4 és 6 órás foglalkoztatás között nincs átjárásra. 24 milliárd 
van a 4 órásra 12 milliárd a hosszú távúra. 278 millió forint Makó kistérségben a 4 
órás foglalkoztatásra az összeg. A Munkaügyi Központ kérte, hogy a 2011. január 1-
el hány RÁT-os van. Január 1-el már nem is volt RÁT, nem értem miért tőlünk kérik, 
amikor nekik van adatuk. Aki jelenleg álláskeresőn, vagy munkanélkülin van az nem 
RÁT-os. 22 főt jelentettünk le, ezzel szemben 42 főre adtunk le tervet. Nagy 
fejetlenség van a rendszerben. 
 
Csábi Jánosné – ki a művelődési ház üzemeltetője? Kié a tornaterem bevétele? 
 
Radó Tibor – úgy tudom, hogy heti egy alkalomra van kiadva.  
 
Dr. Sarkadi Péter – az üzemeltetője a Provita. 
 
Radó Tibor – az iskola heti öt alkalommal használja. 
 
Csábi Jánosné – a bevétel a Provitáé. Annak idején a tornaterem az iskola udvarára 
volt tervezve. Nem tudom, hogy miért a kultúrházhoz lett megépítve. Ez engem 
nagyon bánt. A kis iskolában egy 6 órás takarító van. A nagy iskolában egy 6 és egy 
8 órás. Hatalmas ez az épület a takarításra. Mi vagyunk a szenvedő alanyai a 
kettősségnek. Kit küldjek át takarítani? Ha hozzánk tartozna, akkor mi 
üzemeltetnénk.  
 
Radó Tibor – korábban is az iskola takarította. Az más, hogy mivel volt 
közfoglalkoztatás ezt a terhet levettük. De most nincs. 
 
Csábi Jánosné – a gyerekekkel fogunk kitakaríttatni. 
 
Harcsás Ferenc – miért kellene a gyerekeknek takarítani. 
 
Anderkó Attila – három takarítónő fél óra alatt ki tudja takarítani. Ezen kár vitatkozni. 
 
Radó Tibor – előtte így működött, akkor is így volt a takarítói állás és az iskola 
kitakarította.  Szerencsés volt, hogy a közfoglalkoztatás keretében ezt a terhet le 
tudtuk venni több helyen. Az iskola tudja vállalni vagy sem a takarítást, amíg nincs 
lehetőség közfoglalkoztatásra? 
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Csábi Jánosné – összehívom a takarítónőket és megbeszélem velük. 
 
A képviselőtestület további kérdés és vita nélkül 6 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
 
Tárgy: Tájékoztatás a 2011. évi közfoglalkoztatásról 
 
4/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T  
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestület a 2011. évi közfoglalkoztatásról 
szóló tájékoztatót az elhangzott javaslatokkal, kiegészítésekkel együtt a csatolt 
mellékletek szerint elfogadta. 
 
3./ Napirendi pont: 
(Írásos előterjesztés csatolva) 
 
Dr. Sarkadi Péter – a négy település július 1-ei hatállyal körjegyzőséget kíván 
alakítani. Az ambrózfalvai körjegyző nyugdíjba ment. A körjegyzői állás kiírásra 
került, de mivel nem olyan módon került kiírásra eredménytelenné nyilvánították. 
Jelenleg nincs jegyző, felkértek engem, hogy vállaljam el a körjegyzői feladatokat 
június 30-ig.  Ehhez megállapodást kell kötni, ez a tervezet előttetek van. A testülte 
hozzájárulása kell ahhoz, hogy ezt a feladatot ellássam. 
 
Dénes László – ha valóban akarjuk a körjegyzőséget, akkor nekünk is ez az 
érdekünk. 
 
Radó Tibor – felteszi szavazásra a körjegyzői megbízást és a megállapodást. 
 
A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
Tárgy: Dr. Sarkadi Péter körjegyzői megbízása 
 
5/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Ambrózfalva és Csanádalberti 
községek önkormányzatai kérésére hozzájárul, hogy Dr. Sarkadi Péter Pitvaros 
Község Önkormányzatának jegyzője 2011. január 1-től – 2011. június 30. napjáig 
Ambrózfalva és Csanádalberti községek önkormányzatainál megbízott körjegyzőként 
további jogviszony létesítsen.  
A képviselőtestület határozatát a köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. 
törvény 21. §. (5) bekezdésére tekintettel hozta meg. 
 
Felelős: Radó Tibor polgármester 
Határidő: azonnal 
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A határozatról értesülnek: Ambrózfalva és Csanádalberti község önkormányzata                
 
Tárgy: Körjegyzői feladatok ellátására megállapodás 
 
6/2011.(I.10.) 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Pitvaros Község 
Önkormányzata és Ambrózfalva, valamint Csanádalberti Községek Önkormányzatai 
között a körjegyzői feladatok helyettesítéssel történő ellátására vonatkozó 
megállapodást jóváhagyja, és aláírásra felhatalmazza a polgármestert. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Radó Tibor polgármester 
 
A határozatról értesülnek: Ambrózfalva és Csanádalberti község önkormányzata 
 
Miután további kérdés, észrevétel nem hangzott el a polgármester megköszönte a 
részvételt és az ülést bezárta. 
 
 

Kmft. 
 

 
Radó Tibor         Dr. Sarkadi Péter 
polgármester                   jegyző 
 
 
Dénes László        Anderkó Attila 
  képviselő            képviselő 
 


